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Praat mee op zaterdag 9 maart
15.00 - 17.30 uur

Kantine OBS De Wijde Veert
Platte Ven 4, Noord-Scharwoude

GROENLINKS
Nieuwsbrief Langedijk  jaargang 16, maart 2019

ANDERE KOERS 
GroenLinks in de 
provincie doet drie 
beloften. 
 
1.  Noord-Holland wordt een duurzame provincie: 

van achterblijver naar koploper met een Eerlijk 
Energieakkoord. 

2.  Noord-Holland wordt groener: er komt meer natuur 
en de provincie investeert volop in natuurinclusieve 
landbouw en het verbeteren van leefgebieden voor 
weidevogels. 

3.  Tot slot wil GroenLinks de groeiende ongelijkheid 
terugdringen omdat alle inwoners gelijke kansen 
verdienen. 

BELANGRIJK JAAR
Alweer de 16e jaargang van onze Nieuwsbrief. Een mooie traditie, 
die ik graag voortzet. 2019 wordt een belangrijk jaar. Verkiezingen 
voor de Provinciale Staten, Waterschappen en Europa. Er zijn grote 
uitdagingen, die om oplossingen vragen. Energietransitie, wonen, 
natuur. Voor GroenLinks zijn eerlijke en rechtvaardige oplossingen 
belangrijk. De vervuiler betaalt.
Het zijn roerige tijden in de politiek, er staat veel op het spel. 
Om u een idee te geven van zaken die spelen in Langedijk en in 
de provincie deze Nieuwsbrief. Mocht u na het lezen vragen of 
opmerkingen hebben dan horen wij dit graag. Veel lees plezier!

Soledad van Eijk, fractievoorzitter

Huis aan Huis 
Ook afgelopen jaar kwamen wij langs. En we kregen 
weer heel veel informatie. We gaan ermee aan de 
slag, onze dank hiervoor.



WAAROM STEMMEN VOOR DE 
PROVINCIALE STATEN?
 
De verkiezingen van Provinciale Staten bungelen qua opkomstpercentage onderaan. Het 
hoogst zijn de landelijke verkiezingen (81,57%), dan de gemeenteraad (54,97%) en dan 
de provincie (47,76%). Volstrekt onterecht.

allerlei wilde plannen om het gebied economisch uit te nutten.
 
Zie ook www.adventureparkgeestmerambacht.nl. Te gek voor woorden dat 
er plannen zijn voor een industriële proeffabriek op de plek van een agrariër, 
die door de provincie is uitgekocht. Verworven gronden dienen te worden 
gebruikt waarvoor zij zijn aangekocht, n.l. voor openbaar toegankelijk groen. 
Die fabriek hoort volgens ons op bedrijventerrein Breekland.

Door de recente wijziging van artikel 19 van de Provinciale Verordening, 
op de valreep besloten in februari 2019, is de gemeente niet meer verplicht 
natuur als “Natuur” te bestemmen en wordt de deur open gezet voor 
ontwikkelingen. Wat GroenLinks betreft verdient het huidige NNN-gebied 
onze bescherming! Ook hierin heeft de provincie een belangrijke stem; uw 
stem bepaalt hoe groot.

3. Energietransitie
Windmolens in je achtertuin. Niet veel mensen staan hierbij te juichen. 
Maar waar dan wel? De noodzaak tot energietransitie staat buiten kijf, ook 
op land is ruimte hiervoor nodig.

Wat GroenLinks betreft in nauw overleg met de burgers. Onze voorkeur? 
Op bedrijventerreinen, naast snelwegen.

4. 1e Kamer
Niet onbelangrijk: de leden van Provinciale Staten kiezen direct de leden 
van de 1e Kamer. Als het huidige kabinet haar meerderheid verliest, 
ontstaat meer mogelijkheid het beleid te beïnvloeden. Een mooie kans 
dus om bij te sturen.

Samen en positief
Gezien alle grote uitdagingen (wonen, natuur, energie) die op ons 
afkomen is betrokkenheid en draagvlak bij de burgers zeer belangrijk. 
Er is meer dan genoeg reden om te gaan stemmen.
Samen zoeken naar eerlijke en rechtvaardige oplossingen, in plaats 
van tegenstellingen zoeken of grote bedrijven buiten schot houden. 
Maak gebruik van je stemrecht. Kies positief. 

Natuurlijk zijn we erbij!
KLIMAATMARS 10 maart, 13.00 uur
Dam AMSTERDAM

Ons democratisch bestuur in Nederland is verdeeld 
in 3 lagen en al die 3 lagen (lokaal, regionaal en 
landelijk) zijn belangrijk. Politieke partijen hebben 
allemaal hun eigen plannen voor de provincie; en 
die plannen hebben ook directe invloed op ons 
leven in Langedijk Provinciale Staten beslissen over 
de plannen voor jouw provincie. Zij gaat o.a. over 
de inrichting van onze ruimte: waar komen huizen, 
wegen, veestallen, bedrijventerreinen, openbaar 
vervoer, cultuur en natuur? 

4 REDENEN VOOR 
LANGEDIJKERS 
OM TE GAAN 
STEMMEN 

1. Wonen 
Er zijn meer woningen nodig. Wat GroenLinks betreft 
betaalbaar en sociaal. Afgestemd op behoefte. Maar 
waar kunnen die woningen het best worden gebouwd? 
Door de provincie is een overzicht gemaakt van 
mogelijke woonlocaties in Noord Holland. Verdichting 
heeft onze voorkeur. Toekomstige locaties dienen bij 
openbaar vervoerpunten te worden geconcentreerd. Niet 
bouwen in het groen.

Afstemming is belangrijk opdat niet iedere gemeente 
haar eigen gang gaat met bedrijventerreinen, 
woningbouwlocaties. etc. 
Zie ook website www.langedijk.groenlinks.nl

2. Natuur
Natuur is nodig voor overleven van plant en dier. 
Biodiversiteit in Nederland is dramatisch gedaald tot 15% 
van de oorspronkelijke 100%. Bescherming van de laatst 
overgebleven stukjes natuur is urgent.

Voor sommige mensen is het Geestmerambacht geen 
natuur, maar “slechts”een toevallig aangelegde plas. 
Echter wel aangelegd (belastinggeld) met de bedoeling van 
openbaar toegankelijk groen (“groene oase”) in verstedelijkt 
gebied. Voor GroenLinks is een plek waar dieren en planten 
afhankelijk zijn voor hun voortbestaan gewoon natuur.

Want hoe kan je het anders noemen, als vogels, dieren 
en planten er hun enige plek hebben om te overleven? 
Nog steeds heeft het Recreatieschap Geestmerambacht 



NATUURLIJK 
“WATER 
NATUURLIJK” 
Tegelijk met de provinciale verkiezingen 
vinden de waterschapsverkiezingen 
plaats. Voor de meeste mensen is het lastig 
kiezen. Ze kennen de te kiezen personen 
en organisaties niet. Het waterschap – 
HHNK - zelf is bij velen vooral bekend van 
de dijken, het baggeren en de belasting. 
Daarmee wordt ze tekort gedaan. 
Het waterschap zorgt voor schoon, veilig, 
gezond en betaalbaar water voor ons 
allemaal, voor alle inwoners in stad en land, 
voor alle bedrijven, voor alle agrariërs en 
ook voor het drinkwaterbedrijf PWN. Voor 
iedereen dus, dat vraagt om een heel goede 
afstemming.

Juist nu zee-, rivier en regenwater door 
klimaatveranderingen voor nieuwe 
bedreigingen zorgen. De belangen tussen stad 
en dorp, tussen inwoners en bedrijven, tussen 
bebouwd en begroeid kunnen verschillen en 
vragen om maatregelen met uiteenlopende 
prioriteiten.
Vandaar ook dat er meerdere belangengroepen 
vertegenwoordigd zijn in het Waterschap. 
GroenLinks steunt de lijst 'Water Natuurlijk'. 
Ook allerlei natuur- en milieuorganisaties, 
zowel landelijk als lokaal, ondersteunen Water 
Natuurlijk.

Is Water Natuurlijk daarmee tegen de belangen 
van de agrariërs? Nee, zeker niet! Een recent 
onderzoek laat zien dat 80% van de huidige 
agrariërs milieuvriendelijker en duurzamer wil 
produceren. Dat wil Water Natuurlijk ook. 
Water Natuurlijk wil samen werken aan een 
betere leefomgeving voor mens en dier. Water 
Natuurlijk zoekt naar een goede balans tussen 
veilig, mooi, gezond en betaalbaar water: 
Tussen natuur en recreatie, tussen ecologie en 
economie, tussen functioneel en maatschappelijk 
verantwoord. En met een knipoog naar de vaak 
geroemde inventiviteit van de Nederlandse 
agrariër moet dat gaan lukken. Goed voor de 
agrariërs, goed voor de inwoners, goed voor de 
samenleving.

WAT EEN JAAR! 
Maurice en ik zijn een jaar terug in 
het avontuur “de Gemeenteraad” ge-
stapt. Niet vanaf de zijlijn roepen wat 
je belangrijk vindt, maar proberen 
invloed uit te oefenen op verandering. 
Dat is niet makkelijk. De politieke 
arena is een hele andere wereld dan 
de “normale” wereld. Balans zoeken 
tussen compromissen sluiten en waar je zelf voor staat. Op de momenten 
dat dat lukt geeft het een enorm goed gevoel. De laatste maanden 
denken we steeds meer vanuit wat wij als GroenLinks belangrijk vinden; 
minder mee gaan met wat het college op de agenda zet. Bijvoorbeeld het 
organiseren van eigen kantinebijeenkomsten (over zorg en klimaat) en 
meewerken aan een raadsagenda over de gekozen prioriteiten Wonen en 
Duurzaamheid. Hier gaan we mee door en hopelijk waardeert u dit ook.
    

Energietransitie, wat staat ons 
te wachten?
Klimaatverandering en de daar bijbehorende energietransitie zijn al jaren 
twee belangrijke thema’s voor GroenLinks. De laatste jaren ook steeds meer 
een thema dat heel Nederland bezighoudt. Steeds meer mensen zien de 
noodzaak van de energie-transitie. De gevolgen van klimaatverandering 
worden steeds zichtbaarder. Een belangrijke reden voor veel mensen om 
zich toch zorgen te maken is de vraag “in wat voor wereld groeien onze 
kinderen en later onze kleinkinderen op?“ Zijn de vanzelfsprekendheden 
van nu er nog wel over 20 jaar? Jongeren zelf eisen hier nu ook aandacht 
voor. 15.000 leerlingen op het Malieveld roepen dat er aandacht moet 
komen voor de wereld die de huidige generaties voor hun achterlaten.
Er moet dus wat gebeuren. Maar wat betekent dit voor u en onze omgeving? 
Er is op vele niveaus aandacht voor de energietransitie. Zonnepanelen en 
windmolens worden een steeds normaler beeld in de omgeving. Echter er 
is veel onduidelijkheid en onzekerheid wat er nog meer gaat veranderen? 
Dat is misschien wel net zo ongrijpbaar als wat de gevolgen zijn van 
klimaatverandering. 
GroenLinks vindt het belangrijk dat we vooral samen met u kijken naar 
wat er op ons af komt. Niet alles zal makkelijk en fijn zijn, daar moeten 
we ook eerlijk over zijn. De klimaatverandering treft iedereen maar de 
gevolgen zijn ongelijk verdeeld. Daarom treedt GroenLinks, landelijk en 
lokaal op dat de energietransitie eerlijk moet plaatsvinden.
We moeten zo snel mogelijk de makkelijk bereikbare oplossingen 
doorvoeren: zonnepanelen op openbare gebouwen, huizen bouwen die 
energie-neutraal zijn en niet meer aangesloten op het gasnet. Maar 
we moeten ook vooral snel met u in gesprek gaan over de moeilijkere 
onderwerpen. Hoe gaan we bestaande huizen verduurzamen? Welke 
mogelijkheden zijn hiervoor en hoe zorgen we dat dit ook voor u 
betaalbaar blijft.? Hoe zorgen we ervoor dat ook de industrie zich 
verduurzaamt?Als GroenLinks zien we voor ons een belangrijke rol. 
Maar ook de gemeente, de provincie en de landelijke overheid zullen 
een belangrijke invloed hebben. Daarom is het belangrijk om uw stem 
te laten horen: 9 maart in Langedijk bij onze klimaatkantine en op  
20 maart in het stemhokje.



De Nieuwsbrief is een uitgave van de fractie 
van GroenLinks Langedijk. Reacties zijn 

welkom!
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WONINGBOUW IN 
LANGEDIJK, HOE 
VERDER? 
Hoeveel woningen en wat voor soort woningen moeten er bij 
komen in Langedijk? En waar? Het is overduidelijk dat er behoefte 
is aan nieuwbouw. Wat ons betreft gedoseerd en absoluut 
betaalbaar voor alle inwoners. Concreter: 100 woningen per jaar, 
naar behoefte; en niet alleen voor de dure woningen. Minimaal de 
helft betaalbaar, sociale huur cat. 1 en 2 (respectievelijk € 607,46 
en € 720,42).
 
De gemeenteraad heeft als speerpunt de komende jaren haar 
keus laten vallen op Wonen en Duurzaamheid. Voor GroenLinks 
thema’s die allesomvattend zijn; waarbij oog moet zijn voor 
voorzieningen in de buurt, veiligheid, leefbaarheid en een groene 
omgeving. Onze voorkeur gaat uit naar inbreiden, gebruik maken 
van de huidige bekende locaties (ongeveer 700 woningen).
 
Wij vinden het belangrijk dat er aandacht komt voor woningen 
die levensloopbestendig zijn. Niet standaard weer een complete 
woonwijk uit de grond stampen, maar zorgvuldig en op de 
toekomst voorbereid; uiteraard energieneutraal en gasvrij. Variatie, 
ruimte, dorps karakter en veel groen moeten ingepast worden bij 
de nieuwbouwplannen. Bouwen in het open buitengebied moet 
voorkomen worden.

Bouwen naar behoefte en betaalbaarheid kun je prima bereiken met 
modulaire woningen. Dat zijn bovendien woningen die snel klaar zijn 
(want er is nu urgentie en dringende behoefte!) en op schaal gemaakt 
kunnen worden. Het wordt daarmee eenvoudig om naar behoefte 
‘een blok’ aan te bouwen of juist weer af te stoten. Je kunt daarmee 
ook voorzien in het verlenen van mantelzorg.
Van groot belang vinden wij dat (woon)initiatieven vanuit bewoners 
worden gestimuleerd en een goede inspraakprocedure wordt 
gewaarborgd door de gemeente. Wonen voor iedereen in een mooi.....

KANTINEBIJEENKOMST: 
ZORG IN LANGEDIJK.
Het was een goed bezochte kantinebijeenkomst over de zorg in Langedijk 
op zaterdag 17 november jl. in Museum Broekerveiling, georganiseerd 
door de raadsfractie van GroenLinks. Naast vertegenwoordigers van 
zorginstellingen en zorgverleners waren er zorgvragenden en inwoners van 
Langedijk. De aanwezigen deelden ervaringen, ideeën, knel- en zorgpunten 
en de uitdagingen waarvoor de zorg in Langedijk zich gesteld ziet.

De behoefte aan 24-uurs opvang en -zorg, preventie en het tegengaan 
van willekeur bij de toewijzing van WMO voorzieningen, als gevolg van 
onterechte bescheidenheid bij zorgvragenden, kwamen onder andere 
naar voren als aandachtspunt. GroenLinks Langedijk zal als eerste 
aan de slag gaan met het laatste onderwerp: solidaire zorg. Op welke 
wijze kunnen we als gemeente ervoor zorgen dat iedereen – ongeacht 
mondigheid – de zorg krijgt waar een ieder recht op heeft en nodig heeft 
waardoor zelfredzaamheid bevorderd wordt . 

Zita Pels, lijsttrekker voor GroenLinks bij de komende Provinciale 
Statenverkiezing in Noord Holland op 20 maart 2019, sprak haar waardering 
uit voor de werkers in de zorg en riep de aanwezigen op "met zorg te gaan 
stemmen".

17 november 2018 Zorgbijeenkomst.


